
Protokół nr 50/09 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Inwestycji 

i Rozwoju Gospodarczego 
w dniu 24 listopada  2009 r. 

 
Ad. 1 

Posiedzenie Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego otworzył Przewodniczący Pan 

Henryk Sadzki. 

 

Ad. 2 

Obecni: 

• Przewodniczący:     Henryk Sadzki 

• Wiceprzewodniczący:    Mirosław Waluś 

• Członkowie:      Krzysztof Deutsch 

       Leszek Kamiński 

       Robert Marcinkowski 

Kazimierz Musielak 

Krzysztof Wachowiak 

Jarosław Jędrkowiak 

Elżbieta Palka 

Zdzisław Kowalczyk 

 
W posiedzeniu uczestniczyli:  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak, 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer, 

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek Smektała 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 3  

Przewodniczący Pan Henryk Sadzki przedstawił porządek posiedzenia.  

Porządek posiedzenia przyjęto w wyniku głosowania: 10 głosów „za”.    
 
 
Ad. 4) 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie protokół Nr 49/09 z dnia 27 października 2009 r. 

który przyjęto w wyniku głosownia: 9 głosów za, przy 1 głosie wstrzymującym, 
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Ad. 5 

Zaopiniowanie informacji Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu z przygotowania do zimowego 

utrzymania dróg w sezonie 2009/2010. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w 

Gostyniu Pana Grzegorza Mayera. 

Pan Mayer poinformował, że w wyniku postępowania przetargowego przeprowadzonego w dniu 20 

sierpnia 2008 r. Powiatowy Zarząd Dróg w Gostyniu zawarł 3-letnią umowę na Zimowe utrzymanie 

dróg na terenie Powiatu Gostyńskiego z firmą: Przedsiębiorstwo Drogowe „DROGBUD-GOSTYŃ” 

Sp. Z o.o. 

Do dnia 4 listopada Br. poniesione koszty wyniosły 555.436 zł. Planowane natomiast były 463.000 

zł.  

Pan Mayer wyjaśnił, że zimowym utrzymaniem dróg w sezonie 2009/2010 objętych zostanie 

ogółem 431,106 km dróg w tym: 

- w IV standardzie zimowego utrzymania – 133,691 km, 

- w V standardzie zimowego utrzymania – 235,204 km, 

- w VI standardzie zimowego utrzymania – 62,211 km 

Do IV standardu zostały zaliczone drogi powiatowe łączące siedziby gmin oraz stanowiące dojazd 

do siedziby Powiatu. 

Do V i VI standardu zostały zaliczone pozostałe drogi powiatowe ważne dla sprawnego działania 

komunikacji autobusowej oraz stanowiące dowóz dzieci do szkół i pracowników do pracy. 

Następnie głos zabrał Radny Pan Mirosław Waluś. Poprosił, aby odcinek drogi Niepart – 

Gostkowo, która została zaliczona do VI standardu została przeniesiona do standardu V, gdyż na 

tej drodze odbywa się dowóz dzieci do szkoły. Poprosił również, aby odcinki dróg Bukownica – dr. 

Woj. 434 i Przyborowo -  dr. Woj. 434 również zostały przeniesione ze standardu VI do V.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy PZD korzysta z jakichś specjalnych informacji dot. 

meteorologii i gospodarki wodnej.  

Pan Mayer poinformował, że PZD korzysta z informacji ogólnodostępnych, długoterminowych oraz 

z informacji Generalnej Dyrekcji Dróg Publicznych. 

Następnie głos zabrał Radny Pan Krzysztof Wachowiak. Wyjaśnił, że są specyficzne odcinki 

dróg na których jest bardzo ślisko np. przy wyjeździe z Dzięczyny w kierunku Karca. 

Pan Mayer stwierdził, że jest to specyficzny odcinek, na którym jest bardzo ślisko ponieważ w 

pobliżu znajduje się staw. Wyjaśnił, że na te miejsca zwróci szczególną uwagę.  

 
Informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu z przygotowania do zimowego 
utrzymania dróg w sezonie 2009/2010 zaopiniowano pozytywnie głosami: 10 za. 
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Ad.6a)  
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/229/09 Rady 

Powiatu Gostyńskiego  z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe  warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki 

wynagradzania  

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału OSK Pana Marka 
Smektałę.  

Pan Smektała poinformował, że zgodnie z art. 33 ust. 14 oraz art. 34 ustawy – Karta Nauczyciela, 

nauczycielom przysługuje dodatek za wysługę lat oraz dodatek  za trudne lub uciążliwe warunki 

pracy. Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 2005 r. w sprawie 

wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu 

wolnym od pracy określa wykaz trudnych i uciążliwych warunków pracy stanowiących podstawę do 

przyznawania nauczycielom dodatku za warunki pracy.  

Ponieważ regulamin wynagradzania nauczycieli uchwalony uchwałą Nr XXIX/229/09 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagradzania 

nauczycieli nie obejmował wyżej wymienionych składników wynagradzania nauczycieli zachodzi 

konieczność podjęcia zmian do powyższej uchwały. Wprowadzone zmiany stanowią dostosowanie 

przepisów do obecnie funkcjonujących warunków pracy i płacy i nie powodują skutków 

finansowych dla Powiatu.  

Radna Palka zapytała, co było powodem, że zorientowano się iż brakuje odpowiednich zapisów w 

regulaminie.  

Naczelnik poinformował, że pierwszy zapis wynikał z pisma orzecznictwa na temat dodatku za 

wysługę lat. Po rozmowach z głównymi księgowymi stwierdzono, że dodatek ten powinien zostać 

uregulowany i szczegółowo rozpisany jako dodatek w ramach wynagradzania dla nauczycieli. 

Drugi element tej propozycji wyniknął z rozmów z Dyrektorem Domu Dziecka. Dodatek ten był 

wprowadzony w zakres regulaminu zakładu pracy, co jest niezgodne z obowiązującymi 

przepisami.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały XXIX/229/09 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 30 kwietnia 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
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wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre 
inne składniki wynagradzania zaopiniowano pozytywnie głosami: 10 „za”. 

 

Ad. 6 b) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że konieczność zaciągnięcia dodatkowego 

kredytu na okres sześciu miesięcy wynika z prognozy niewykonania zaplanowanych dochodów w 

roku 2009: 

1) wpływu udziałów z podatku od osób fizycznych, 

2) wpływu ze sprzedaży w roku 2009 budynku w Kosowie, 

3) wpływu w 2009 środków europejskich na budowę pawilonu w ZSR w Grabonogu. 

Kredyt zaciągnięty będzie w Banku Pocztowym w ramach 20% dodatkowego zamówienia na 

kredyt udzielonego w sierpniu 2009 r.  

Kredyt zostanie spłacony po sprzedaży budynku w Kosowie i otrzymaniu środków europejskich na 

budowę pawilonu w ZSR w Grabonogu oraz na modernizację szpitala (zwrot środków 

wydatkowanych w latach 2007 – 2008). 

Radna Palka zabierając głos zapytała ile wyniesie łączna suma kredytu długoterminowego 

zaciągniętego w roku bieżącym. 

Starosta wyjaśnił, że jest to kwota 9.600.000 

Pani Eleonora Gościniak dodała, że będzie on na 6 lat.  

Radny Jarosław Jędrkowiak zabierając głos zapytał o ile jest mniejszy udział w podatku od osób 

fizycznych. 

Skarbnik wyjaśniła, że nie jest w stanie tego dokładnie określić, ponieważ co miesiąc wpływa inna 

rata. W tej chwili wpłynęło 801 tys zł.  

Następnie głos zabrał Radny Pan Robert Marcinkowski. Zgłosił wątpliwość dotyczącą nazwy 

kredytu. Wyjaśnił, że tak naprawdę to nie jest kredyt długoterminowy.   

Starosta wyjaśnił, że jest to kredyt długoterminowy, ponieważ nie jest spłacony w tym samym 

roku, co zabierany. 

Radny Waluś zapytał, z czego wynikają opóźnienia w przekazywaniu środków na które mamy 

podpisane umowy (budowa pawilonu w ZSR w Grabonogu, modernizacja SPZOZ w Gostyniu) 

Starosta wyjaśnił, że spóźniały się terminy podpisania umów z przyczyn niezależnych od nas. 

Jeżeli chodzi o budowę pawilonu w ZSR w Grabonogu, to wszystko idzie zgodnie z 

harmonogramem.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
zaopiniowano pozytywnie głosami: 5 „za”, 5 wstrzymujących. 
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Ad. 6 c) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/208/09 z dnia 

12 lutego 2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela.  

Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że Burmistrz Pogorzeli wnioskiem z dnia 22 października 

Br. zwrócił się z prośbą o zwiększenie pomocy finansowej udzielonej na budowę boiska 

wielofunkcyjnego przy ZSOiZ w Pogorzeli z uwagi na konieczność wykonania odrębnego przyłącza 

energetycznego i zamontowania oświetlenia boiska. W chwili obecnej Gminie brakuje 16.000 zł na 

wykonanie wskazanych robót dodatkowych.  

W związku z powyższym Zarząd proponuje zwiększenie pomocy finansowej do kwoty 108.000 zł, 

co pozwoli zakończyć prace budowlane.  

 

Dyskusji nie podjęto. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/208/09 z dnia 12 lutego 
2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Pogorzela zaopiniowano 
pozytywnie głosami: 10 „za” 
 
Ad. 6d)  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 

2009 r.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Eleonora Gościniak Skarbnik Powiatu. 

Poinformowała, że  

I. Zmiany w planie dochodów to: 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 15.000 zł  w DPS w Chwałkowie z tyt. sprzedaży 

drewna z przypałacowego parku - dz. 852 rozdz. 85202  § 0870. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 60.000 zł w PZD z tyt. większych wpływów za zajęcie 

pasa drogowego – dz.756 rozdz.75618 § 0490. 

3. Zmniejszenie dochodów o kwotę 1.000.000 zł z tyt. wpływów ze sprzedaży budynku 

w Kosowie – dz. 700 rozdz.70005 § 0770. 

4.  Zmniejszenie dochodów o kwotę 1.000.000 zł  z tyt. wpływów z udziałów  w podatku 

dochodowym od osób fizycznych – dz. 756 rozdz. 75622 § 0010.  

Plan dochodów po zmianach  zmniejsza się  o kwotę  1.925.000 zł. 

II. Zmiany w planie wydatków to: 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł w ŚDS w Chwałkowie  na wydatki bieżące  - 

dz. 853 rozdz. 85203 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 60.0000 zł w PZD na pokrycie wydatków  na usuwanie 

skutków nawałnicy – dz.600 rozdz.60014 § 4300. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 8.000 zł na  pomoc finansową dla Gminy Pogorzela na  

wykonanie oświetlenia  boiska  - dz. 801 rozdz. 80120 § 6300. 
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4. Zmniejszenie rezerwy na wydatki inwestycyjne o kwotę 8.000 zł – dz. 758 rozdz. 75818 § 

4300. 

5. Przeniesienie planu wydatków pomiędzy jednostkami PODGiK,  PUP, Starostwo. 

6. Przeniesienie planu wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w ZSR 

w Grabonogu i PZD. 

 

Plan wydatków po zmianach  zwiększa się  o kwotę   75.000 zł. 

III. W związku ze zmniejszeniem planu dochodów zwiększa się kwota deficytu o  2.000.000  

     zł  i zwiększa się kwota planowanych  przychodów z tytułu kredytów  o   2.000.000 zł.   

 

IV. W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych: 

1. W załączniku Nr 3 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu  

Gostyńskiego na lata 2009-2011:  

a) zmniejsza się zadania: 

- „Przebudowa drogi Gostyń –Stankowo dr. 3909 P” o kwotę 35.570 zł. 

- „Przebudowa drogi 4965 P Dąbrówka - Strumiany - Borek Wlkp. o kwotę   

   55.000 zł 

b) zwiększa się zadanie pn. „Budowa ścieżki rowerowej dr. 4803 p wieś Gębice” o 

kwotę 169 zł. 

V. W związku z pismem SP ZOZ  o zmianę przeznaczenia dotacji  na wydatki inwestycyjne 

zmniejsza się przeznaczenie dotacji na zakup tomografu a zwiększa na zakup wyposażenia do 

nowo zakupionych karetek.      

 

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Radny Pan Mirosław Waluś. Poprosił o wyjaśnienie 

zwiększenia planu wydatków o kwotę 60.000 zł w PZD na pokrycie wydatków związanych z 

usuwaniem sutków nawałnicy.  

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer poinformował, że do dnia dzisiejszego na usuwanie sutków 

nawałnicy wydano 212.000 zł. Częściowo pokryto koszty ze środków, które pozostały po 

przetargach. 60.000 zł musi zostać pokryte z dochodów za zajęcie pasa drogowego. Ponadto 

jeszcze będzie brakowało 64.000 zł. Skutki nawałnicy do dnia dzisiejszego nadal są usuwane. 

Dodał także, że w tym roku nie wpłyną już żadne faktury.  Wstępne koszty usuwania skutków 

nawałnicy liczone były na 150 tys. zł, w tej chwili przekroczyły już 220.000 zł.  

Pan Robert Marcinkowski zabierając głos zapytał, czy PZD ma przygotowany plan, w jaki sposób 

usuwać skutki nawałnicy (droga do Czachorowa wiszące konary drzew). 

Dyrektor wyjaśnił, że duże problemy były, aby pozyskać kosze, ponieważ energetyka zajęła 

wszystkie. Do tej pory trwają naprawy sieci i ustawienia słupów. Dopiero teraz, kiedy opadły liście 

widać, co potrzeba jeszcze zrobić.   
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Następnie głos zabrała radna Pani Elżbieta Palka. Pytanie dotyczyło limitu wydatków na WPI – 

zmniejszone zadania Gostyń – Stankowo, Dąbrówka – Strumiany – Borek Wlkp. Zapytała, czy 

będzie to skutkować pozostaniem tych środków w budżecie tegorocznym, czy w kolejnych 

budżetach. 

Dyrektor PZD zabierając głos poinformował, że jeżeli chodzi o Dąbrówkę – Strumiany – Borek 

Wlkp. to zadania było wykonywane w dwóch etapach. Pierwszy etap był zakończony do końca 

sierpnia br. Okazało się wówczas, że pozostały środki ze „schetynówki” i te pieniądze zostaną 

przerobione do końca listopada br. Jeżeli chodzi o rozliczenie finansowe, to termin jest do końca 

stycznia 2010 r.  

Została jeszcze do uregulowania opłata związana z zapłaceniem gruntu prywatnego na które 

gospodarz wyraził zgodę.  W związku z powyższym na początku grudnia będą już wszystkie 

dokumenty związane z podziałem geodezyjnym. 

Radna Palka zapytała jaka jest cena gospodarza z Borku Wlkp. 

Dyrektor wyjaśnił, że dopiero zostanie przeprowadzona rozmowa. Dodał, że nikt nie chce 

skrzywdzić gospodarza, więc zostanie zaproponowana cena rynkowa.    

Starosta stwierdził, że jest to kwota między 6.000 zł a 12.000 zł 

Następnie głos zabrał Radny Pan Krzysztof Wachowiak zabrał głos w kwestii usuwania skutków 

nawałnicy. Zapytał, kiedy znikną gałęzie i krzaki z przydrożnych rowów.  

Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że jest tego bardzo dużo i jedna ekipa pracuje cały czas. Dodał, że 

skutki te będą usuwane z pewnością do końca zimy.  

Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, czy PZD może użyczyć rębak prywatnie. 

Dyrektor wyjaśnił, że sprzęt ten jest użyczany jednostkom lub gminom.  

Radna Pani Elżbieta Palka zabierając głos zapytała, gdzie było dane ogłoszenie o sprzedaży 

Pałacu w Kosowie.  

Starosta wyjaśnił, że wszystkie media lokalne otrzymały taką informację. Również ogłoszenie 

takie ukazało się w Rzeczpospolitej. Dodał także, że Wydział ABG został zobowiązany do 

przedstawienia planu sprzedaży nieruchomości. Ogłoszenie o sprzedaży ma również trafić do 

specjalistycznej firmy, która zajmuje się sprzedażą zabytków.  

 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2009 r. 
zaopiniowano pozytywnie głosami: 5 „za”, 5 wstrzymujących.  
 
Ad. 6e) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2010 r.  

Starosta zabierając głos poinformował, że planowane dochody wynoszą  69.429.840 zł, planowane 

wydatki wynoszą 78.046.682. Deficyt budżetowy wynosi 8.616.842 zł. 

Planowane inwestycje to: 

- przebudowa drogi Gostyń – Stankowo, 

- przebudowa drogi Drzewce – Rokosowo, 
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- przebudowa drogi – wieś Bruczków, 

- budowa chodnika i odwodnienia – wieś Daleszyn, 

- przebudowa drogi Pępowo – Dłoń. 

Do najważniejszych inwestycji będzie należała kontynuacja budowy pawilonu w ZSR w 

Grabonogu, modernizacja budynku ośrodka zdrowia w Gostyniu na zakład opiekuńczo – leczniczy 

oraz termomodernizacja budynku ZSR w Grabonogu.  

Następnie głos zabrała Pani Eleonora Gościniak Skarbnik Powiatu. Poinformowała, że dochody 

bieżące wynoszą 58.482.991 zł, dochody majątkowe 10.946.849.Wydatki natomiast ustala się na 

kwotę 78.046.682 zł; w tym wydatki bieżące 59.559.562 zł, wydatki majątkowe 18.487.120 zł. 

Deficyt budżetowy wynosi 8.616.842 zł. Źródłem jego sfinansowania jest kredyt bankowy. Na 

spłatę kredytu przeznacza się kwotę 3.499.304 zł. W budżecie powiatu tworzy się rezerwy w 

kwocie 2.208.701 zł. w tym: rezerwę ogólną w kwocie 500.000 zł, rezerwy celowe w kwocie 

1.708.701 zł 

 

Przewodniczący Komisji ogłosił 5 minut przerwy. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
Jako pierwsza głos zabrała Radna Pani Elżbieta Palka. Poinformował, że swego czasu powstała 

analiza stanu mostów w Powiecie Gostyńskim. Zapytała, czy dokument ten jest śledzony na 

bieżąco i czy są realizowane roboty. Druga sprawa dotyczy projektu budżetu na 2010 r. w PCPR w 

Gostyniu, gdzie jednostka ta zaplanowała sobie środki na czynsz tak znacząco niższe, że w 

sierpniu 2010 r. musiałaby się wyprowadzić. W związku z tym zapytała, czy szkoły miały również 

obligatoryjne polecenie, aby do przygotowanego przez siebie planu na 2010 r. dokonać cięć 9%. 

Jeżeli tak to poprosiła o wyjaśnienie tej kwestii. Kolejna sprawa dotyczyła Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego. W związku z tym zapytała jakie są plany  budowy windy na ul. Poznańskiej 200 w 

Gostyniu.  

Dyrektor poinformował, że przeglądy mostów są robione zgodnie z prawem budowlanym co roku. 

W tej chwili w najgorszym stanie jest most na starej Kani. Na moście tym musi zostać wykonana 

nowa izolacja oraz ubytki gzymsów na przyczółkach i na belkach, ponieważ most ulega coraz 

większej degradacji. Również w ramach tego zadania zostanie wykonany remont drogi od 

przejazdu kolejowego do skrzyżowania na Podrzecze. Bieżące utrzymanie mostów polega na 

wykaszaniu z koryt, usuwaniu krzewów. Również trzeba będzie pomalować poręcze. Przeglądy są 

dokonywane przez inspektora i nie ma niepokojących zaleceń.  

Następnie głos zabrał Naczelnik Wydziału OSK Pan Marek Smektała. Wyjaśnił, że szkoły i 

placówki zgodnie z Zarządzeniem Starosty złożyły wg określonych wskaźników swoje plany 

finansowe. Plan finansowy uwzględniał wydatki rzeczowe, płacowe oraz remonty i wyniósł  

26.258.000 zł. Wydział OSK pod nadzorem WF dokonał analizy poszczególnych projektów planów 

finansowych rozmawiając jednocześnie z dyrektorami szkół, aby uwzględnione zostały priorytety. 

Należało dokonać korekty wydatków rzeczowych oraz remontów. Wynagrodzenia zostały tak 

umniejszone, aby można było poruszać się realnie w subwencji oświatowej.  
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Starosta zabierając głos poinformował, że najpierw była koncepcja budowy windy na zewnątrz. 

Kosztorys okazał się tak wysoko, że trzeba było go zmienić. Ponadto PFRON nie zrealizował 

wcześniejszych zapowiedzi, że dofinansuje budowę windy. Wyjaśnił, że zadanie zostanie 

przepisane do realizacji do budżetu na 2010 r.  

Następnie głos zabrał Radny Pan Leszek Kamiński. Zapytał, czy pobocza będą sukcesywnie 

poprawiane i w jakim kierunku PZD zamierza iść.  

Dyrektor PZD wyjaśnił, że w przyszłym roku zaplanowane na ten cel jest 70.000 zł i wystarcza to 

na około 24 tys.m2 do ścinki. Robione są w pierwszej kolejności drogi najbardziej zaniedbane. Jest 

to praca nieustanna, ponieważ pobocza rosną.  

Radny Kamiński zapytał także o drogę Gola – Witoldowo oraz Czachorowo – Sikorzyn. 

Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że w przyszłym roku w planie do wykonania jest droga Gola – 

Witoldowi. Jest to droga bardzo zniszczona przez tabor ciężki.  W pierwszej kolejności trzeba 

zrobić zebranie z Radą Sołecką i trzeba będzie odtworzyć pas drogowy.  

Kolejna sprawa poruszona przez Radnego Kamińskiego dotyczyła mostu na Kani. Zapytał, czy w 

tym miejscu zostanie wyprofilowany łuk. 

Dyrektor wyjaśnił, że most jest nieszczęśliwie usytuowany pomiędzy dwoma łukami. Istnieje 

możliwość wyprostowania tej drogi, ale wiąże się to z dużymi kosztami.  

Radny Kamiński zapytał także, czy planuje się naprawę skrzyżowania w Sikorzynie.  

Pan Grzegorz Mayer wyjaśnił, że skrzyżowanie to jest ujęte w przebudowie drogi 434. Przetarg 

prawdopodobnie został już ogłoszony. Prace mają ruszyć w przyszłym roku.  

Radny Kamiński zapytał także o przebudowę odcinka drogi Gostyń Stary– Daleszyn.  

Dyrektor wyjaśnił, że w tej chwili nie przewiduje się tej drogi do remontu. Dokonano tam ścinki 

poboczy, odtworzono rowy i woda nie płynie już jezdnią, w związku z czym nie ulega dalszemu 

niszczeniu. Odcinek ok. 700 m musiałaby zostać naprawiony poprzez położenie nowej nakładki.  

Radna Palka zapytał o koszt naprawy tego odcinka. 

Dyrektor wyjaśnił, że jest to kwota około 120.000-150.000 zł brutto. 

Radny Kamiński zapytał o drogę w Dusinie w kierunku Gostynia (na wysokości magazynów), jest 

tam brak odpływów.  

Dyrektor poinformował, że konkretnie może odpowiedzieć na to pytanie w przyszłym roku.  

Radna Palka poinformowała, że Sołtys Dusiny stwierdził, że remont był obiecany w 2011 roku.  

Dyrektor poinformował, że Sołtys zwrócił się z pismem do Zarządu o wykonanie remontu 

chodników. Dodał, że są plany, aby wyremontować ten odcinek drogi, ale musiałaby pomóc w tym 

Gmina Gostyń.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski. Poinformował, że 

obserwuje się duży wzrost na funkcjonowanie stowarzyszeń. Zapytał z czego to wynika.  

Pani Eleonora Gościniak poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

Kolejna sprawa poruszona przez Pana Roberta Marcinkowskiego to sprawa adaptacji budynku 

gospodarczego na potrzeby archiwum dla jednostek powiatowych mających swoją siedzibę na ul. 

Poznańskiej 200 w Gostyniu. Stwierdził, że kwota 100.000 zł jest zbyt wysoka.  
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W związku z powyższym złożył wniosek do Zarządu, aby z inwestycji pn.  adaptacji budynku 
gospodarczego na potrzeby archiwum dla jednostek powiatowych mających swoją siedzibę 
na ul. Poznańskiej 200 w Gostyniu z kwoty 100.000 zł  30.000 zł przekazać na Funduszu 
Poręczeń Kredytowych. 

W wyniku głosowania: 7 „za”, 2 wstrzymujące, 1 nieobecny został przyjęty pozytywnie.    
 
Pan Robert Marcinkowski analizując budżet na 2010 rok stwierdził, że brakuje mu Zespołu Szkół 

Zawodowych w Gostyniu ponieważ jest to placówka, która w porównaniu do innych szkół nie 

zyskuje zbyt wiele inwestycji. W związku z powyższym zwrócił się do Zarządu, aby zastanowić się 

na ta sprawą w ciągu roku budżetowego.  

 

Następnie głos zabrał Radny Pan Mirosław Waluś. Poprosił o udzielenie informacji w 

następujących sprawach: 

1) dot. Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zapytał jakie 

podmioty złożyły wnioski i na jaki cel. 

2) dot. otrzymywanych dotacji. Dlaczego jest taki mały wskaźnik. 

3) szacowanie udziału w podatkach od osób fizycznych  kwota 853.000 zł – czy jest to już po 

symulacji grudniowej czy wynika z pisma ministerstwa. 

Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że wynika to z pisma Ministerstwa.  

4) Obserwuje się mały wzrost dot. wynagrodzenia pracowników w domach pomocy 

społecznej. Poprosił o pisemną informację, jak to się rozłoży na etat, jaka to będzie  kwota. 

Ponadto zapytał, czy w zaplanowanych środkach są zaplanowane płace, gdyby coś się 

zmieniło w usługach pielęgniarskich.  

5) sprawa „schetynówek” – czy mimo nie otrzymania przez Powiat Rawicki „schetynówki” jest 

deklaracja ww. powiatu o dokończeniu remontu drogi. 

Starosta wyjaśnił, że ze strony Powiatu Rawickiego nie było żadnej deklaracji.  

6) Dot. ul. Miejskogóreckiej w Krobi. Z ust Dyrektora PZD padały zapewnienia, że po 

wykonaniu kanalizacji zostanie naprawiona przedmiotowa droga. Zapytał, dlaczego 

zadanie to nie jest ujęte w budżecie na 2010 r. 

Dyrektor PZD poinformował, że w tej sprawie odbyło się spotkanie ze Starostą oraz 

Burmistrzem Krobi. Brakuje kanalizacji deszczowej. Po przeprowadzonej rozmowie 

postanowiono, że PZD ogłosi wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę 

przedmiotowej drogi wraz z budową kanalizacji deszczowej. Ze wstępnych wyliczeń sama 

kanalizacja będzie kosztowała ok. 300 tys zł. Ostateczną decyzję podejmie Zarząd 

Powiatu.  

Odpowiedzi na zapytania radnego, na które nie udzielono odpowiedzi zostaną przekazane 
pisemnie na kolejnym posiedzeniu.  
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Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Henryk Sadzki. Stierdził, że na początku 

2009 roku był poruszany problem poszerzenia drogi w kierunku Sikorzyna na odcinku 500 m. 

Poprosił o wyjaśnienie sprawy.  

 

Salę posiedzeń opuściła Radna Pani Elżbieta Palka. 
 
Dyrektor PZD poinformował, że głównie kierowano się zadaniami, które ujęte zostały w 

Wieloletnim Programie Inwestycyjnym oraz wykonywane były te zadania, gdzie gmin deklarowały 

współudział finansowy.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji złożył wniosek do Zarządu Powiatu o 
rozpatrzenie możliwości poszerzenia odcinka drogi – 500m w kierunku Sikorzyna.  

Wniosek przyjęto w wyniku głosowania: 8 głosów za, 1 wstrzymujący, 1 nieobecny . 
 
Radny Pan Leszek Kamiński złożył wniosek do Zarządu Powiatu o wprowadzenie do 
budżetu powiatu na 2010 r. remontu drogi Stary Gostyń – Daleszyn. 
 Wniosek przyjęto w wyniku głosowania: 7 głosów za, 2 wstrzymujące, 1 nieobecny. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2010 r. 
zaopiniowano pozytywnie głosami: 5 za, 4 wstrzymujące, 1 nieobecny.  
 
 

Ad. 7 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrał Przewodniczący Komisji poinformował, że 

najbliższe posiedzenie Komisji odbędzie się 10 grudnia br. Tematem posiedzenia będzie wizytacja 

DPS w Chumiętkach, DPS w Chwałkowie oraz Domu Dziecka w Bodzewie a także ostateczne 

zaopiniowanie budżetu powiatu na 2010 r.  

 
Ad. 8 

Przewodniczący Pan Henryk Sadzki podziękował zebranym za udział w Komisji, poczym zamknął 

posiedzenie. 

 

 
 
Przewodniczący 

                                                       Ko misji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 
 
                                                                                          Henryk Sadzki  

 

 

Protokołowała: Joanna Bilińska 
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